
روز گذشته مس�ئولان دولتي به طور جداگانه 
نمايشي از آمارهاي متناقض در حوزه آسيب هاي 
اجتماعي به اجرا گذاش�تند كه به نظر مي رسد 
بخش�ي از اي�ن ناهماهنگي مربوط ب�ه تصميم 
مس�ئولان دس�تگاه اجرا براي تعريف و تبليغ 
دس�تاوردهاي دولت اس�ت. نمون�ه آن ادعاي 
اس�تاندار تهران مبني بر كاهش آم�ار طلاق و 
نگران كننده دانستن روند رشد طلاق از سوي 
وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي در يك روز بود. 
 مقام معظ��م رهبري اواخ��ر ماه پي��ش در ديدار 
مسئولان ستاد سرشماري نفوس و مسكن، اختلاف 
در آمارهاي مراكز آماري را »بلايي بزرگ« خواندند 
و افزودند: »گاهي مراكز مختلف در خصوص نرخ 
بيكاري يا نرخ تورم و رش��د اقتص��ادي، آمارهاي 
متفاوتي بيان مي كنند كه اين مسئله موجب ايجاد 
بي اعتمادي در مردم مي ش��ود. « ايشان با اشاره به 
نادرست خواندن برخي آمارهاي دولت هاي قبلي 
توسط دولت هاي بعدي، افزودند: »بايد منشأ اين 
دوگانگي ها مشخص شود، يعني يا در آن دوره در 
بيان آمارها اش��كالي وجود داشته است يا در دوره  
پس از آن؛ و در هرصورت، دستكاري در آمارها كه 
در معرض قضاوت مردم فهيم نيز قرار دارد، گناهي 

كبيره است.«
يك��ي از آمارهايي كه به صورت ج��دي و دقيق از 
س��وي افكار عمومي رصد و تحليل مي شود، آمار 
آسيب هاي اجتماعي اس��ت زيرا با امنيت فضاي 
زندگي آنها ارتباط مستقيم دارد و در مورد شيوع 
آن بيش از اينكه به اظهارات مسئولان استناد كنند، 

مشاهدات خود را در نظر مي گيرند. 
علاوه بر اين، مقام معظم رهبري در ابتداي س��ال 
جاري آسيب هاي اجتماعي را به عنوان يك مسئله 
با ضرورت پيگيري ب��الا مطرح كردن��د. بنابراين 
دس��تگاه هاي سياس��تگذار و مجري همزمان در 
معرض مطالبه نظام و مردم ق��رار دارند و اقدامات 
آنها در اين حوزه، نمايشي از توانمندي هاي اجرايي 

و سياستگذاري را نشان خواهد داد. 
اما برخورد مسئولان با اين مطالبه نيز در نوع خود 
مورد توجه افراد جامعه اس��ت. انكار، آمارس��ازي، 
بزرگنمايي، پذيرفتن مسئله و تلاش براي حل آن، 
نپذيرفتن مسئله و فرافكني مي توانند مجموعه اي 

از اين برخوردها باشند. 
  جايي ميان آمارسازي و آماربازي!

اظهارات روز گذشته سيدحسين هاشمي، استاندار 
تهران در حاشيه نشست ستاد فرهنگي و اجتماعي 
مديريت و ساماندهي آسيب هاي اجتماعي استان 
ته��ران در چارچوب برخي از اي��ن برخوردها قرار 

مي گيرد. 
وي از كاه��ش آمار طلاق در ش��ش ماه نخس��ت 

س��ال۹۵ در مقايسه با مدت مش��ابه سال گذشته 
خبر داد و اي��ن امر را نتيجه انس��جام و هماهنگي 
همه دستگاه هاي مرتبط با آسيب هاي اجتماعي 

در استان دانست. 
هاشمي با تأكيد بر اينكه ساماندهي و هويت بخشي 
ب��ه حاشيه نش��ينان و س��اكنان س��كونتگاه هاي 
غيررس��مي از اولويت هاي اس��تان تهران اس��ت، 
تصريح كرد: »مديركل راه و شهرس��ازي اس��تان 
به عنوان دبير س��تاد ساماندهي س��كونتگاه هاي 
غيررسمي، مس��ئوليت پيگيري اين موضوع مهم 

را برعهده دارد.«
استاندار تهران با اشاره به ارائه گزارش فرماندهي 
انتظامي پايتخت از آمار جرم و جنايت اظهار كرد: 
»براساس گزارش ارائه شده با اقدامات خوب انجام 
گرفته شاهد كاهش انواع سرقت و جرائم در شش 
ماه نخست س��ال جاري در مقايسه با مدت مشابه 

سال گذشته هستيم.«

اگرچه هن��وز آمار دقيقي از طلاق در ش��ش ماهه 
نخست امسال از سوي نهادهاي رسمي اعلام آمار 
رخدادهاي حيات��ي از جمله ثبت احوال منتش��ر 
نشده، اما سال گذشته استان تهران با ثبت 30هزار 
و 4۵۹ مورد طلاق، ركورددار آمار طلاق در ميان 
استان هاي كشور بوده است، يعني به ازاي هر 2/8 
ازدواج، يك طلاق در تهران ثبت ش��ده اس��ت كه 
نش��ان از رش��د بالاي 4/2 درصدي دارد. بنابراين 
مي توان گفت مستندات ادعاي كاهش اين شتاب 
فزاينده از هم گسيختگي خانواده ها از سوي استاندار 
تهران معل��وم نيس��ت و قطعاً آماره��اي مقطعي 
قابل تعميم به بازه اي ش��ش ماهه نيستند و هيچ 

علمي چنين تحليل آماري را نشان نمي دهد. 
وي در بخش ديگري از س��خنان خود به اس��تناد 
گزارش پلي��س پايتخت از كاهش انواع س��رقت و 
جرائم در تهران خبر مي دهد. اين در حالي اس��ت 
كه پلي��س پايتخ��ت در ماه هاي منته��ي به مهر 

س��ال جاري طي چند عمليات ضربت��ي اقدام به 
دستگيري بيش از 400 س��ارق كرده است كه بنا 
به اعلام پليس 61 درصد از سارقان دستگير شده 
سابقه دار هستند كه برخي از آنها در دوره مرخصي 
زندان مرتكب سرقت شده بودند. در همين گزارش 
پليس پايتخت به كاه��ش 12 درصدي جرايم در 
تهران اشاره شده كه البته با ارقام اعلام شده از سوي 
دستگاه قضا در تعارض است. بنابراين استناد نهادي 
مانند استانداري به چنين ارقامي براي برنامه ريزي و 
اقدام در جهت كاهش جرايم و آسيب هاي اجتماعي 

مطالعه بيشتري مي طلبد. 
  رونماي�ي از ناهماهنگ�ي آم�اري در يك 

دولت 
از س��وي ديگر دقيق��اً در روزي كه هاش��مي در 
گفت و گو با رس��انه ها از كاهش آمار طلاق و ساير 
آسيب هاي اجتماعي خبر مي دهد، ديروز خبري به 
نقل از علي ربيعي وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
در رسانه ها منتشر مي ش��ود كه طي آن وي روند 
افزايش طلاق و خودكشي را در جامعه نگران كننده 

توصيف مي كند. 
همچنين پرويز افشار، س��خنگوي ستاد مبارزه با 
مواد مخدر در نشس��ت خبري روز گذشته خود از 
افزايش دو براب��ري اعتياد در مي��ان دانش آموزان 

مي گويد. 
اگر آمارهاي ربيعي و افش��ار را آمارهاي كشوري 
بدانيم باز با توجه به الگوي توزيع جمعيت و سكونت 
بخش قابل توجهي از جمعيت كشور در تهران سهم 
قابل توجهي از نرخ افزايشي متوجه تهران مي شود 
و حتي اين آمارها در اين كلانشهر صورت تصاعدي 

به خود مي گيرند. 
فارغ از مسئله آسيب هاي اجتماعي كه يك مسئله 
ملي و رفع آن فراجناحي و حزبي اس��ت و منحصر 
به اين دولت يا دولت ديگر نيس��ت، ب��ا اين حال 
مي بينيم در اظهارات هر س��ه اين مسئولان كه از 
دولتيون هس��تند، تناقضات غيرقابل اغماضي به 

چشم مي خورد. 
به بيان ديگر در حالي كه رهبر انقلاب خواس��تار 
ريشه يابي دوگانگي ها در بيان آمار ميان دولت ها 
هس��تند، مي بينيم در مجموعه دولت يازدهم به 
اندازه كاف��ي دوگانگي آماري آن هم بر س��ر يك 

موضوع به چشم مي خورد. 
به نظر مي رسد اس��تانداري تهران نيز هم راستا با 
ساير اعضاي مجموعه دولت مانند كاركنان آموزش 
و پرورش موظف به تبليغ و تعريف از دستاوردهاي 
دولت شده است. اما بايد در نظر داشت مردم از بين 
آنچه مي بينند و آنچه مي ش��نوند، ديده هايش��ان 
را باور مي كنند و تحق��ق واقعي آمارهاي دولتي ها 

ايده آل مردم و نظام است.

» مس�ئله فتنه و فتنه گ�ران، از مس�ائل مهم و 
از خط�وط قرم�ز اس�ت ك�ه آقاي�ان وزرا بايد 
هم�ان گونه كه در جلس�ه رأي اعتم�اد خود بر 
فاصله گذاري ب�ا آن تأكيد كردن�د، همچنان بر 
آن پايبند باشند. « اين يكي از جملات تأكيدي 
رهبر انقلاب درب�اره اصلي ترين خط قرمز نظام 
يعني نزديكي به س�ران فتنه اس�ت، ب�ا وجود 
اين جري�ان نف�وذ در اصلي ترين پاي�گاه يعني 
دانشگاه هاي كشور وارد شده و شاهد تبليغات 
مستقيم براي س�ران فتنه هس�تيم. نمونه اش 
آيي�ن اس�تقبال از دانش�جويان جديد الورود 
دانش�گاه عل�م و صنع�ت در روز بازگش�ايي 
دانش�گاه ها كه غرفه هاي انجمن اسلامي رشد 
و آرم�ان با نص�ب عكس هايي از س�ران فتنه و 
تزئين غرفه به رنگ س�بز پذيراي دانشجويان 
جديد الورود بودند. نكت�ه قابل تأمل در اين باره 
انفعال مسئولان دانشگاه در برابر چنين اقدامي 
اس�ت تا جايي كه مسئولان دانش�گاه از جمله 
رئيس و معاون�ت فرهنگ�ي در براب�ر اعتراض 
برخي دانش�جويان به اين اقدام مدعي ش�دند 
كه دانش�جويان وقعي به تذكر آنه�ا ننهاده اند. 
 هر چند از همان ابت��داي خنثي ش��دن فتنه 88 
تلاش س��ران فتن��ه و گروه هاي حام��ي آنها براي 
تبليغ و احياي مجدد خود آغاز ش��د. اما اخيراً و با 
نزديك ش��دن به انتخابات رياست جمهوري سال 
آينده اين تلاش ها به ش��كلي چشمگير تر و بيشتر 
در محيط هاي علمي و دانشگاهي دنبال مي شود. 
اين موضوع به قدري جدي شده كه به عقيده تعداد 
زيادي از اساتيد و دانشجويان، سال گذشته را براي 
وزارت علوم مي توان سال »سياست زدگي« ناميد؛ 
وزارتخانه اي كه بيش از 11 ميليون نفر از توده هاي 
مختلف مردم با آن به صورت »مستقيم« سروكار 
دارند و هر س��ال نيز نزديك به 600 ه��زار نفر به 
خانواده بزرگ اين وزارتخانه اضافه مي ش��وند. هم 
اكنون مدت هاست پوس��ترهاي نمادين از برخي 
سران فتنه در دانش��گاه ها توزيع مي شود و برخي 
تشكل هاي دانش��جويي در فضايي سياست زده در 
نقش اپوزيسيون ظاهر شده و فضاي علمي دانشگاه 
را تحت تأثير ق��رار داده اند؛  امري كه ش��ايد بتوان 
ريشه افت رشد علمي كش��ور طي سال هاي اخير 
را در آن جست وجو كرد. امسال اما جريان نفوذ در 

خلال استقبال از ورودي هاي جديد برنامه ويژه اي 
را تدارك ديده بود تا ضم��ن احياي جريان مرده و 
شكس��ت خورده فتنه از ميان دانشجويان تازه وارد 

يارگيري كند. 
  سياسي ترين دستگاه دولت يازدهم 

سياس��ي جلوه دادن ماجراي دانشجويان بورسيه، 
ادامه »خط« ستاره دار بودن دانشجويان در دولت 
قبل، كمك به ايجاد تشكل هاي دولت ساخته و ارائه 
سرويس به نشست هاي غيرقانوني جريان هايي كه از 
خارج از دانشگاه و با اهداف سياسي تغذيه مي شوند، 
حضور و س��خنراني افرادي به اصط��لاح علمي در 
دانشگاه ها، حاشيه هاي حذف قيد اعتقاد به ولايت 
فقيه در آيين نامه نشريات دانشجويي و مصاديقي 
از اين دست از يك سو و كاهش شتاب رشد علمي 
كشور از س��وي ديگر باعث ش��د وزارت علوم رتبه 
سياس��ي ترين و پرحاش��يه ترين وزارتخانه دولت 
يازدهم را از آن خود كند. در كن��ار اين، به عقيده 
كارشناس��ان اين روزها، مشكلات معيشتي مردم، 
بيكاري و ماجراي حقوق هاي نجومي، دولت روحاني 
را در فضاي اتهام »ناكارآمدي« قرار داده است، و به 
راه افتادن تجمعات صنفي سراسري در دانشگاه ها 
مي تواند »بار مضاعفي« بر دوش دولت اعمال كند. 
اينجا است كه مديران آموزش عالي با تغيير »زمين 
بازي« از مسائل صنفي- آموزشي به سياسي سعي 

در پوشش اين ناكارآمدي دارند. 
اين در حالي اس��ت كه مق��ام معظ��م رهبري در 
ديدار هاي متعددي كه با دانش��جويان، اس��اتيد و 
دانشگاهيان داشتند هميشه بر رفع آفت هايي كه 
فضاي عل��م و دانش را در دانش��گاه ها تهديد كرده 

است، تأكيد داشتند. 
يكي از اين آفت هاي مورد توجه مقام معظم رهبري، 
سياست زدگي و سياست بازي است. ايشان هميشه 
دانش��جويان و دانش��گاهيان را به دوري از چنين 
فضايي و رفتن به سمت فضاي سياست گري تشويق 
كرده اند و محيط دانشگاه ها را محيط فهم، تحليل و 
آگاهي سياسي دانستند.  حضرت آيت الله خامنه اي 
در ديدار اساتيد دانشگاه ها در13 تير سال گذشته 
فرمودند: »بنده معتقدم محيط دانشگاه، محيط فهم 
سياسي، تحليل سياس��ي، دانش سياسي، آگاهي 
سياسي اس��ت؛ اين را من مانع نيس��تم؛ نه، ]بلكه 
مي گويم [ سياست بازي نشود، سياسي كاري نشود، 
حاشيه سازي نشود. اين حاشيه سازي ها به كار اصلي 
كه عبارت اس��ت از كار علم و پيشرفت علم با همه 

 خصوصياتي كه اين مسئله دارد، لطمه مي زند.«
مص��داق اي��ن سياس��ي كاري ها را مي ش��ود در 

فعاليت هاي جريان شبه دانشجويي مشاهد كرد. 
  استقبال سبز با رنگ و بوي فتنه 

جريان دانشجويي »قانوني« و »شبه دانشجويي« 

به عنوان دو جريان فعال در دانشگاه ها در سياسي 
كردن فضاي دانشگاه نقش متفاوتي را ايفا كردند. 

جريان »قانوني« كشور كه عموماً ذيل پنج اتحاديه 
دانش��جويي تعريف مي ش��ود، در س��ال گذشته 
تحصيلي مطالب��ات خ��ود را از مواضع سياس��ي 
محض به مطالبات اجتماعي و صنفي »تخصصي« 
تغيير داد. مس��ئله ريزگردها، س��نوات تحصيلي، 
دانشجوي پولي، شركت در اردوهاي جهادي و... از 
جمله نتيجه اين نوع نگاه است. اما در سويي ديگر 
 جريان »شبه دانشجويي« كه جريان دگرانديش يا 
»دولت س��اخته« نيز خط��اب مي ش��ود، با چهره 
اجتماعي و صنفي اما با تحركات مغرضانه سياسي 
به نفع جريانات »خاص« فعاليت مي كند. در حال 
حاض��ر خرده جريان ه��اي دگرانديش در س��طح 
دانش��گاه ها اعم از قوميت گرا، چپ گ��را، ليبرال و 
فمنيس��م با تبيين استراتژي »دش��من دشمن ما 
دوست ماست« و دشمن انگاشتن نظام اسلامي، در 
برخي دانشگاه ها فعاليت هايي را با بي تدبيري هاي 
مس��ئولان فعلي وزارت علوم و دانشگاه ها صورت 
داده تا جريان راديكال خارج از محيط دانش��گاه با 
سوء استفاده از پتانسيل دانشگاه ها بهترين مجال 
و »تنها راه« براي امتيازگيري سياس��ي از نظام را 
دنبال كند. اين جريان ها ظاهراً اختلافات ريشه اي 
و عميق خود را فراموش كرده اند. همين مس��ئله 
هم نش��ان دهنده اتصال آنها به يك مديريت واحد 
مي باش��د. اين جريان در حالي كه طي تعطيلات 
تابستان با ژست حمايت از مطالبات دانشجويان در 
ماجراي تجمعات دانشجويان در اعتراض به قوانين 
سنوات همراهي كرد در س��ال تحصيلي جديد در 
برنامه هاي خود در اس��تقبال از »جديدالورودها« 
نتوانست اهداف سياسي خود را پنهان كند و دانسته 
يا نادانسته وابستگي اش را به جريان سياسي خاص 
نش��ان داد.  اين تش��كل ها مدت هاس��ت به دنبال 
»احي��اي« خود هس��تند و به اين منظ��ور به طور 
كاملًا »هماهنگ شده«، اقدام به آرايش غرفه هاي 
خود با نمادهاي س��بز و تصاوير مسببين فتنه 88 
كردند و با قرار دادن هشتگ #بهار_سبز_دانشگاه 
در ش��بكه هاي اجتماعي س��عي در همراه كردن 
دانش��جويان جديدالورود داشتند، هر چند شواهد 
از عدم استقبال دانش��جويان ورودي امسال از اين 

سياسي كاري ها حكايت دارد. 

جرياننفوذدردانشگاههاعلناًبرایسرانفتنهتبليغميكند!
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س�لام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

   حمايت از نيروي كار فراموش شده است
 ايماني- تهران: ايجاد اش��تغال و رونق اقتص��ادي نيازمند حمايت 
از نيروي كار اس��ت و تا زماني كه نيروي كار حمايت نش��ود و بيكاري 
در جامعه وجود داشته باش��د، نبايد انتظار داشت مسائل و مشكلات 
اقتصادي در بخش جزئي و كلان حذف شود. بر اين اساس بايد اولويت 

اصلي دولت حمايت از بنگاه هاي زودبازده باشد.

 تبليغات در و ديوار روي اعصاب شهروندان
 رفيعي – تهران: در و ديوار و سيماي شهر پر از تبليغات و بروشور هاي 
تبليغي شده است. چرا مسئولان در شهرداري نواحي و مناطق به اين 
موضوع رسيدگي نمي كنند، سالانه بايد دهها ميليون از هزينه بيت المال 
صرف پاكسازي سيماي شهري شود. اخيراً تبليغات روي كف زمين هم 
مد شده است. گويا نگاه مديريت شهري شورا و شهرداري به اين موضوع 

نگاه درستي نيست كه تاكنون نتوانسته اند اين مشكل را حل كنند.

پيگيري منافع شخصي و حزبي به جاي ايفاي مسئوليت

 ابتكار »چشمان آبي ژرمن ها« را
به »چشمان خاكي خوزستاني ها« ترجيح داد

مجي�د ش�فيع پور، رئي�س مرك�ز بين المل�ل و كنوانس�يون هاي 
س�ازمان حفاظت محيط زيس�ت از س�فر ابتكار به آلم�ان خبر داد. 
به گزارش تسنيم، شفيع پور گفت: رئيس سازمان حفاظت محيط زيست ديروز 
به  منظور امضاي سند بيانيه مش��ترك چارچوب همكاري زيست محيطي 
ميان سازمان حفاظت محيط زيست و وزارت محيط زيست، حفظ طبيعت، 
ساختمان و ايمني هسته اي جمهوري فدرال آلمان، عازم اين كشور شد.  قرار 
است ابتكار در اين سفر دو روزه از كارخانه مديريت پسماندهاي پتروشيمي 
)BASF(و مؤسس��ه تغييرات آب و ه��واي آلم��ان)Potsdam( بازديد 
كند.  س��فر دو روزه ابتكار به آلمان در حالي انجام مي گيرد كه مردم اهواز از 
چهارشنبه هفته گذشته تاكنون با گرد و غبار شديد و 10 برابر حد استاندارد 
دست و پنجه نرم مي كنند و حالا در شرايطي كه چشمان خاك گرفته مردم 
خوزستان منتظر رؤيت ابتكار به عنوان متولي رسيدگي به مسئله و بحران 
گردوغبار در استان خود هستند، وي سوداي سفر به سرزمين ژرمن ها را در 
سر دارد.  پيش از اين نيز در روزهاي مياني بهمن ماه سال ۹3 و در شرايطي 
كه بسياري از مردم اهواز به سبب ورود گرد و غبار راهي مراكز درماني شده 
بودند، رئيس سازمان حفاظت محيط زيست به بهانه لغو سفر هوايي، آن هم با 
تأخيري چند روزه از سفر به اين استان امتناع كرد.  البته در همان ساعاتي كه 
خانم ابتكار سفر خود را لغو كرده بود، وزير بهداشت، درمان و آموزش پزشكي 
راهي اهواز شد و نه تنها سفر قاضي زاده هاشمي لغو نشد بلكه به واسطه اين 
سفر، به بيماران و مصدومان ناش��ي از گرد و غبار هم رسيدگي ويژه اي شد.  
خانم ابتكار كه پيگيري دغدغه هاي شخصي و سياسي اش بر كسي پوشيده 
نيست و اخيراً هم س��ازمان تحت مديريت وي با فس��اد و بازداشت مديران 
رده بالا دست و پنجه نرم مي كند، بارها سفرهاي اروپايي براي خود ترتيب 
داده و به فرانسه، اتريش و... رفته اس��ت و به جاي رسيدگي به امور داخلي و 
مردم رنج كشيده از بحران هاي زيست محيطي ديدارهاي اختصاصي با مقامات 

اروپايي براي خود ترتيب داده است. 

 آمارسازي هاي تابلو 
براي نجات مقطعي دولت از بحران

وزير كار: طلاق بيشتر و نگران كننده شده است/  استاندار تهران: طلاق كمتر شده است

  بر اساس مجوز سازمان اداري و اس��تخدامي كشور و در چارچوب 
قانون مديريت خدمات كشوري، تعداد 10 هزار نفر از واجدين شرايط 
كه داراي مدرك دانشگاهي هس��تند از طريق آزمون كتبي و بررسي 
صلاحيت هاي عمومي،  مصاحبه استخدامي و انجام معاينات پزشكي 
متناسب با نيازهاي واحدهاي آموزشي جذب وزارت آموزش و پرورش 

مي شوند. 
  يك داروس��از گفت: در صورتي كه دوره درمان داروها كامل نشود 
بدن در مقابل آن باكتري مقاوم ش��ده و ديگر دوز مورد نظر نمي  تواند 

بيماري را درمان كند. 
 معاون وزير و رئيس سازمان مدارس غيردولتي و توسعه مشاركت هاي 
مردمي از آغاز اجراي آزمايشي طرح رتبه بندي مدارس غيردولتي خبر 
داد و گفت: طرح رتبه بندي مدارس غيردولتي به زودي در 20 مدرسه 
كشور به صورت آزمايشي به اجرا در مي آيد.   مرضيه گرد افزود: اهداف 
غايي طرح فراهم كردن بستر مناسب براي شفاف سازي فعاليت هاي 
م��دارس غيردولتي، ايجاد وح��دت رويه در فعاليت ه��اي مدارس در 
راس��تاي ارتقاي مس��تمر كيفيت و بهبود عملكرد آنان، فراهم شدن 
زمينه هاي ارزش��يابي عملكرد مدارس و ايجاد شرايط مناسب جهت 
تعالي و ارتقاي كيفيت مستمر مدارس غيردولتي در راستاي مفاد سند 

تحول بنيادين آموزش و پرورش است. 
   بر اساس اعلام س��ازمان انتقال خون، مراكز اهداي خون شهريار، 
چيذر، ورامين، آزادي، پيروزي و نارمك طي روز تاسوعا، از ساعت 14 تا 

22 و در روز عاشورا از ساعت 8:30 صبح تا 18 فعال است. 
  رئيس پانزدهمي��ن كنگره بين الملل��ي زنان و زايم��ان از دريافت 
مجوزهاي لازم رشته جراحي در شكم مادر از وزارت بهداشت خبر داد 
و گفت: ميزان مرگ و مير مادران باردار در حين زايمان و پس از آن در 

ايران 20 در 100هزار نفر است. 
  4۵درصد زايمان ها در ايران به صورت سزارين انجام مي شود، اين 
درحالي است كه طبق استانداردهاي سازمان بهداشت جهاني بايد فقط 

1۵ درصد زايمان ها به صورت سزارين باشد. 
  وزارت بهداش��ت طي بخش��نامه اي ب��ه معاونت هاي بهداش��تي 
دانشگاه هاي علوم پزشكي سراسر كشور، از آنها خواسته است نسبت به 
كنترل موارد مرتبط با آب و غذا در هيئت ها، مساجد و تكايا اقدامات شان 
را تشديد كنند. تيم هاي سيار بهداشت محيط نيز از چند روز گذشته 

كنترل هاي خود را بر اين نقاط افزايش داده اند. 
  كارش��ناس تجويز و مصرف منطقي داروي دانشگاه همدان گفت: 
ديابت يك بيماري مزمن است كه با كمبود نسبي يا عدم وجود انسولين 
)هورمون تنظيم كننده قند خون در بدن( مشخص مي شود. وي افزود: 
مشخصات باليني اين بيماري شامل عدم تحمل گلوكز و بالا رفتن قند 
خون، اختلال در سوخت و س��از چربي ها و پروتئين ها در بدن است و 
تداوم اين اختلالات در طولاني مدت مي تواند موجب عوارض چشمي، 
كليوي، عصبي و عروقي شود. وي مصرف منظم داروهاي پايين آورنده 
قند خون در رفع اين اختلالات و پيشگيري از بروز عوارض احتمالي را 

مؤثر بيان دانست. 

 فتاح:  330 هزار دانش آموز نيازمند
 تحت پوشش كميته امداد هستند

330 ه�زار دانش آموز تحت پوش�ش كميت�ه امداد هس�تند كه 
پدران 50 هزار نفر از آنها در زندان به سر مي برند و پدران 20هزار 
نف�ر از اين اف�راد نيز دچ�ار بيماري ه�اي صعب العلاج هس�تند. 
پرويز فتاح، رئيس كميته امداد امام خميني)ره( با اش��اره به اهميت 
رس��يدگي به چنين دانش آموزاني گفت: آموزش و پ��رورش بايد نگاه 
ويژه اي در خصوص توجه به طبقات نيازمند داشته باشد، چراكه معلمان 
بعضاً درخواستي از دانش آموزان مي كنند كه آنها توانايي تأمين آن را 
ندارند و بايد تا حد امكان تبعيض ها را در اي��ن خصوص از بين ببريم، 
ضمن اينكه بخشي از اين موضوع مربوط به مسئله مالي است كه بايد 
حل ش��ود و بخش ديگر مش��ورت ها و نگاه تخصصي در اين خصوص 
اس��ت.  وي افزود: كميته امداد امام خميني)ره(، تجربه زيادي دارد و 
اساساً مددكارمحور هستيم اما اين ايده را كه مددكار خانواده هستيم، 
پذيرفته ايم.  وي بيان داشت: در خصوص انجام كارهاي مددكاري 800 
نفر از نيروهاي ما دانش آموخته رش��ته علوم اجتماعي و روانشناس��ي 
هس��تند كه مي توانند در اين خصوص كمك هاي لازم را انجام دهند 

ضمن اينكه مي توانيم از ظرفيت مدارس بيشتر استفاده كنيم. 
رئيس كميته امداد امام خميني)ره( با تأكيد بر اينكه فقر مانع استعداد 
نمي شود، گفت: ما دانش آموزاني داريم كه رتبه ۹3 رياضي يا رتبه ۵۹3 
رشته تجربي را در كنكور سراسري كسب كردند، ضمن اينكه 3 هزار 
و ۵00 نخبه در كميته امداد وجود دارد كه بايد از چنين دانش آموزاني 
حمايت ش��ود.  فتاح با تأكيد بر اينكه بايد به اين نكته توجه كنيم كه 
دانش آموزان ياد ش��ده فقر را به ارث نبرند، تصريح ك��رد: اين چنين 

دانش آموزاني مي توانند نجات بخش خانواده هاي خود باشند.

سخنگوي فراكسيون مديريت شهري  مجلس: 

دولت فقط 3درصد از هزينه  نوسازي بافت 
 فرسوده پايتخت را پرداخت مي كند 

س�خنگوي فراكس�يون مديريت ش�هري  و روس�تايي مجلس با 
انتقاد از همكاري ضعيف دولت در نوس�ازي بافت فرس�وده اعلام 
كرد:  ب�ا وج�ود 3 ه�زار و 2۷0 هكتار باف�ت  فرس�وده در تهران 
دول�ت تنها 3 درص�د هزين�ه نوس�ازي را پرداخت كرده اس�ت. 
صديف بدري با بيان اينكه بافت فرسوده كشور حدود 76 هزار هكتار 
اس��ت، تصريح كرد: از اين ميزان 3 هزار و 270 هكتار مربوط به شهر 
تهران است كه حدود ۵ درصد بافت فرسوده را شامل مي شود، 12 هزار 
هكتار بافت فرسوده كلانش��هرها و مابقي مربوط به ساير شهرهاست، 
همچنين ميانگين بافت فرسوده كش��ور از مساحت شهرها، 8 درصد 
است.  نماينده مردم اردبيل، نمين، نير و س��رعين در مجلس شوراي 
اسلامي در خصوص سكونت هاي غيررسمي يادآور شد: در كشور ۵۵ 
هزار هكتار مساحت س��كونتگاه هاي غير رسمي اس��ت كه بالغ بر 20 
ميليون نفر از شهروندان نيز در اين مناطق زندگي مي كنند. اين ميزان 

حدود 3۵ درصد جمعيت شهرهاي كشور را شامل مي شود. 
بدري افزود:  12 هزار و 340 ميليارد ريال در شهر تهران براي نوسازي 
بافت فرسوده از س��ال 84 تا ۹3 هزينه ش��ده كه از اين ميزان بيش از 
۹7 درصد توسط ش��هرداري ها و بخش خصوصي و مردم هزينه شده 
اس��ت و تنها 3/7 درصد توس��ط دولت براي نوس��ازي بافت فرسوده 
هزينه شده اس��ت.  اين نماينده مردم در مجلس دهم با بيان اينكه در 
برنامه هاي چهارم و پنجم توس��عه برنامه هايي براي دولت در راستاي 
نوس��ازي بافت هاي فرس��وده پيش بيني ش��ده بود، گفت: متأسفانه 
به رغم برنامه هاي نام برده شده اقدامي صورت نگرفته و منابعي هم به 
شهرداري ها تخصيص نيافته است، از س��ال 84 تا ۹4 تنها 17 درصد 
بافت هاي فرسوده نوسازي شده كه با برنامه پنجم توسعه فاصله بسيار 

دارد. 
 بدري با بيان اينكه براي نوسازي بافت فرس��وده وام هاي ۵0 ميليون 
توماني براي هر واحد با سود كم ارائه مي ش��ود، تصريح كرد: ۹ درصد 
سود وام هاي مذكور را دولت تقبل كرده تا به شكل يارانه پرداخت كند، 
۹ درصد را نيز شوراي شهر و شهرداري تهران قرار است يارانه دهند، در 
حقيقت وام پرداختي براي نوسازي بافت فرسوده به شكل قرض الحسنه 

است اما متأسفانه همكاري بانك مسكن بسيار ضعيف است. 

بيژن يانچشمه 

كبري فرشچي 
  گزارش 2

 اعضای شورا: ما كه گفتيم ملكی نگرفته ايم
چرا رسانه ای نكرديد؟! 

وزير كشور براي حل مشكلات  به شوراي پايتخت 
دعوت شد 

 انتق�اد از رس�انه اي نش�دن اظه�ارات اعض�اي ش�ورا در خص�وص 
ام�لاك نجومي و اع�لام آماد گي ش�هرداري ب�راي ارائ�ه توضيحات 
در اين زمين�ه بحث اصلي جلس�ه ش�وراي پايتخت بود كه از س�وي 
اعضاي ش�ورا و معاون ش�هردار مورد بحث و تبادل نظ�ر قرار گرفت. 
ناصر اماني، معاون شهرد ار در صحن علني شوراي شهر در خصوص موضوع 
مطروحه املاك شهرداري و موارد مرتبط با آن گفت: بعد از اينكه شهردار 
تهران و رئيس شوراي شهر پايتخت هم به دادستان كل كشور و هم رئيس 
قوه قضائيه نامه نوشتند، از طرف ش��هرداري تهران اعلام شد كه از سمت 
شهرداري كس��ي مصاحبه اي انجام ندهد تا به امروز نيز شاهد هستيم كه 
حتي يك مقام از سمت ش��هرداري نيز نه مصاحبه كرده و نه صحبتي در 
اين رابطه كرده است. اماني افزود: شهردار تهران از قوه قضائيه خواسته كه 
بدون هيچ محدوديت و لحاظ خط قرمزي در خصوص اين پروژه اظهار  نظر 
انجام شود.  معاون قاليباف گفت: اگر شورا صلاح مي داند قبل از گزارش قوه 
قضائيه حرفي زده ش��ود، ما آماده ايم، اما نمي خواهيم زودتر از قوه قضائيه 

اظهارنظر كنيم. 
  دفاع اعضاي شورا در املاك نجومي رسانه اي نشد 

 همچنين رئيس كميسيون عمران و حمل و نقل شوراي اسلامي شهر تهران 
نيز با انتقاد از اينكه چرا صحبت هاي اعضا مبني بر نگرفتن املاك را منتشر 
نكرده اند، گفت: بعضي از اعضا اعلام كردند كه شكايتي انجام نداده اند و اين 
موضوع بايد منعكس شود. بعضي از اعضاي شوراي شهر نيز كه مورد اتهام 
قرار گرفته اند، اعلام كردند كه چيزي دريافت نكرده اند ولي نمي دانم چرا اين 
بحث ها به صورت كامل منعكس نمي شود. رئيس كميسيون عمران و حمل و 
نقل شوراي اسلامي شهر تهران احمد دنيامالي گفت: ما بايد از همكاران خود 
دفاع كنيم و اجازه ندهيم كيان شورا زير سؤال برود. وي افزود: بازرسي حق 
طبيعي دستگاه هاي نظارتي است، بنابراين دستگاه هاي نظارتي و قوه قضائيه 
بايد نسبت به موضوع املاك سريع تر اقدام كنند و نتيجه نهايي منتشر شود. 
دنيامالي افزود: بنده پيگيري هاي لازم را انج��ام دادم ولي هيچ كدام از اين 
مواردي كه در رسانه ها منتشر شده مطرح نيست و بنده از اعضاي شوراي 
شهر درخواست مي كنم اگر احياناً شكايتي كرده اند از شكايت خود صرف نظر 

كنند چراكه رسانه ها چشم و گوش اين ملت هستند. 
  دعوت از وزير براي حل مشكلات پايتخت 

 در ادامه جلسه همچنين رئيس كميته هنري شوراي شهر تهران از هيئت 
رئيسه خواست نس��بت به دعوت از وزير كشور به ش��وراي شهر براي حل 
مشكلات تهران اقدام كنند.  عبدالحسين مختاباد در خصوص توافقات انجام 
شده ميان اعضاي شورا و نمايندگان مجلس گفت: برخي از مشكلات تهران 
همچون كارتن خوابي و تكدي گري مديريتش از توان شورا و شهرداري خارج 
شده و بايد در سطح ملي بررسي شود و اميدواريم با ايجاد كميسيون هاي 
تخصصي في مابين مجلس و شورا بتوانيم اين موضوعات را حل و فصل كنيم.  
وي با بيان اينكه پيشنهاد مي شود جلسه اي با وزير كشور به عنوان نماينده 
دولت برگزار شود تا در مورد مسائل و مشكلات تهران به جمع بندي برسيم، 
گفت: فاجعه بزرگي در جنگل هاي چيتگر در حال رخ دادن است و هزاران 
اصله درخت قلع و قمع شده اند.  رئيس كميته هنري شوراي شهر تهران با 
بيان اينكه توضيحات ش��هردار تهران در خصوص نابودي درختان چيتگر 
قانع كننده نبود، افزود: شهردار منطقه، آس��مان و زمين را به هم دوخت و 
دست آخر وزارت نيرو، دولت، آبفا و... را مقصر نابودي درختان چيتگر دانست 
اما نقش شهرداري را ناديده گرفت. پيشنهاد مي شود درخصوص قلع و قمع 

درختان چيتگر ورود جدي داشته باشد. 

نفيسه ابراهيم زاده انتظام
  گزارش یک


